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Kerstmis: opnieuw geboren worden 

 

We vieren straks opnieuw Kerstmis. We gedenken de geboorte van Jezus, nu meer dan 2000 jaar geleden. 

Wat is er zo speciaal aan deze Mens, dat we zijn verjaardag blijven gedenken en vieren? Niet zozeer zijn 

afkomst of de omstandigheden van zijn geboorte zijn bijzonder, maar het feit dat God zich ten volle heeft 

uitgesproken in Jezus. “Gods menslievendheid is op aarde verschenen”. Jezus is niet alleen een bijzonder 

mens in de galerij der groten van onze geschiedenis, Hij is van Godswege gezonden om voor ons te zijn: 

levend brood, ware wijnstok, goede herder, licht en warmte, hoop en sterkte, doel en zin van ons bestaan. 

 

Het jaarthema “Opnieuw geboren worden” wil ons de rijkdom van de sacramenten opnieuw laten 

ontdekken. Zeven tekens waarin Gods liefde zichtbaar wordt: doopsel, vormsel, eucharistie, huwelijk, 

wijding, ziekenzalving, verzoening. Maar het eerste sacrament – en een blijvend geloofsmysterie – is dit: 

Gods liefde voor mensen is zo groot dat Hij zijn Zoon heeft gezonden. Kerstmis vieren betekent geloven dat 

God ons aanraakt of rakelings nabij komt met Zijn tedere liefde. 

 

Het voorbije jaar is de kerk in opspraak gekomen door de onthullingen van seksueel misbruik van kinderen. 

Deze verwerpelijke feiten werden al te lang verzwegen of met de mantel der liefde toegedekt. Haar morele 

geloofwaardigheid is zwaar aangetast. Er zijn verschillende reacties en emoties. We voelen mee met de pijn 

van de slachtoffers, die vaak voor het leven getekend zijn. Er is plaatsvervangende schaamte voor de 

daders. We vragen ons af: hoe is het mogelijk dat mensen, waarvan wij dachten of geloofden dat ze (de 

boodschap van) Jezus een prominente plaats gaven in hun leven, ja Hem proberen na te volgen, dergelijke 

dingen kunnen doen, waardoor Gods liefde wordt verduisterd en waaronder de geloofsgemeenschap lijdt? 

“De kerk zal haar geloofwaardigheid pas terugwinnen, wanneer zij leeft volgens het geloof dat zij 

verkondigt”, zei mevr. Maria Seurinck onlangs in haar homilie. En onze bisschop, Jozef De Kesel, in zijn 

pastorale brief van 29 september: “Trouw blijven aan onze roeping, wellicht ver van de schijnwerpers, en 

ernst maken met het evangelie, is het enige dat ons echt te doen staat”. Terugkeren naar de bron, trouw 

blijven aan het evangelie. 

 

Kerstmis is een feest van vrede. Moge het Kerstkind jou vrede en vreugde brengen. En moge de vredevorst 

jou de kracht en de moed geven om zelf vrede en verzoening te bewerken waar onenigheid is. Er is zoveel 

onvrede in ons hart, in onze wereld. Aan ons dus om vredestichters te zijn, bruggenbouwers, mensen van 

verzoening in Gods Naam. 

 

Kerstmis is een feest van verbondenheid. Met familie, vrienden, mensen uit de buurt of de parochie, 

christenen wereldwijd. Toch zijn er deze dagen ook mensen die zich eenzaam en verlaten voelen. Moge het 

Kerstkind onze verbondenheid doen groeien. 

 

Kerstmis is een feest van liefde. Liefde van moeder en kind. Liefde van ouders voor elkaar. 

Liefde van jonge mensen die elkaar graag zien. En liefde ook van de mensen onder elkaar: een glimlach, een 

schouderklopje, een bemoedigend woord. Moge het Kerstkind het vuur van onze liefde aanwakkeren. God 

is liefde. Als wij die liefde ontdekken, bloeit ons leven open. Als wij ons laten raken door de nederige liefde 

van dit goddelijk Kind, kunnen we onze diepste roeping ontdekken. We zijn geroepen, hoe zwak en 

onvolkomen ook, om teken te zijn van Gods liefde voor deze wereld. 

 

Ik wens u een vreugdevolle Kersttijd en een voorspoedig, gezegend Nieuwjaar. 

Mogen deze dagen, die we doorbrengen in het gezin, met de familie of met vrienden, u diepe vrede, 

vreugde en verbondenheid brengen. 

 

Frans De Muynck 


